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Inleiding 
 
Halverwege de rit lijkt de tijd rijp om eens te reflecteren op de koers van de gemeente. De ruk 
naar asociaal rechts na de verkiezingen van 10 maart 2010 tekent zich pijnlijk af in de stad. 
Het kan anders, het moet anders. Voor de SP is het uitgangspunt totaal het tegenovergestelde 
van de zittende coalitie. Het gaat niet primair om euro’s en verdiencapaciteit. Voor de SP is 
dat secundair en ondergeschikt. De SP zegt: “Eerst de mensen”. 
 
Twee jaar geleden werd in Breda een nieuwe gemeenteraad verkozen. De VVD won de 
verkiezingen en mocht met 9 zetels de coalitieonderhandelingen leiden. Er werd een coalitie 
gesmeed met CDA, D66 en GroenLinks.  De politieke stempel van de VVD ligt ook op het 
akkoord dat werd gesloten, @Breda. Een dikke streep door het sociale beleid van de 
voorgaande jaren.  Alles lijkt te draaien om geld, economie en een sluitende begroting. 
 
Met de financiële crisis, die sinds 2008 ons land en de wereld in haar greep heeft, als excuus, 
is de helft van de buurthuizen gesloten, is de WMO uitgekleed en is de thuiszorg compleet 
overhoop gehaald. Ook in de culturele hoek vallen klappen, zoals bij het Bredaas Museum. 
Aan de andere kant moeten we gaan betalen voor parkeren bij de Galderse meren en de 
fietsenstallingen. En zo kunnen we nog wel een tijdje doorgaan met a-sociale keuzes. Keuzes 
die weinig oog lijken te hebben voor de mensen die het betreft.  
 
Tijd om de mensen in Breda weer centraal te stellen. Wat goed is voor de Bredanaar is goed 
voor de stad. 
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De bewoners 
 
Breda telt circa 170.000 inwoners. Die wonen in 70.000 huishoudens.  Sommigen alleen, 
sommigen met 5 of meer en alle varianten daar tussen in. Die hebben allemaal hun 
woonwensen.  Een kleine 30.000 mensen staan ingeschreven bij ‘Klik voor Wonen’. Die 
willen allemaal een andere woonruimte. Daar moeten we voor gaan bouwen.  
 
Van de provincie mag Breda van de provincie tot 2020 maar 7.000 huizen bouwen. In 8 jaar 
tijd kan dus maar een kwart van de wachtrij worden weggewerkt. En wellicht wel meer want 
er komt doorstroming in de woningmarkt als die weer in beweging komt.  
 

 De SP zegt: “ Vraag al die mensen op de wachtlijst in welk huis ze willen wonen” 
 
Heel logisch toch: Eerst de mensen. 
 
De woningbouwcorporaties hebben geld en willen wel bouwen. De gemeente heeft grond 
over. 1 plus 1 = … De werkelijkheid is dat de gemeente niet luistert naar de behoefte van de 
mensen maar naar de wensen van projectontwikkelaars en speculanten. Die hebben allemaal 
een bouwclaim neergelegd bij de gemeente. Zij kijken niet naar wat de mensen willen maar 
wat het meeste oplevert voor hun eigen portemonnee.  Dat zijn dure huizen met een grote tuin 
of luxe appartementen. Niet de betaalbare woningen voor de mensen in Breda. 
 

 De SP zegt : “Ga bouwen waar de meeste vraag naar is”. 
 
Vraag en aanbod zijn nu dus totaal niet in evenwicht.  Dan zou je als gemeente dus op zijn 
minst moeten behouden wat je hebt aan betaalbare woningen. Maar niets is minder waar. Tot 
2020 gaan gemeente en corporaties ook nog eens zo’n 2.000  betaalbare woningen slopen. 
 

 De SP zegt: “ Slopen is bezopen”. 
 
Zolang er nog zulke lange wachtlijsten zijn kun je die woningen beter opknappen en goed 
onderhouden.  De mensen die er wonen, wonen er vaak al jaren en zijn daar gelukkig. Dus 
niet de afbraakspiraal in van slecht onderhoud, verloedering, tijdelijke bewoning en leegstand.  
 

 De SP zegt: “ Goed onderhoud en tijdig duurzaam en energiezuinig renoveren”.  
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Sloop Zaart afgeblazen! 

18-01-2011 • De voorgenomen sloop van 48 goedkope huurappartementen aan de Zaart is 
van de baan. Dat kregen de bewoners maandagavond in een bijeenkomst te horen. 
Woningcorporatie WonenBreburg heeft de knoop doorgehakt. De vaak hoogbejaarde 
bewoners die in overgrote meerderheid tegen de sloop van hun flatjes waren, zijn uitzinnig 
van vreugde. Voorzitster van de huurderscommissie Anneke Baardman: “We zijn heel blij 
hier te mogen blijven wonen. We zijn opgelucht dat WonenBreburg uiteindelijk toch in heeft 
gezien dat slopen van nog prima woningen eeuwig zonde is.”  

Voorgeschiedenis 
In juli 2009 kregen de bewoners tot hun grote schok van WonenBreburg te horen dat hun 
flats niet gerenoveerd zouden worden, maar gesloopt. Snel daarna hebben de inwoners zich 
georganiseerd in een huurderscommissie. Met steun van de SP heeft de huurderscommissie 
vervolgens namens de bewoners ruim een jaar geprobeerd WonenBreburg op andere 
gedachten te brengen. Er werd onder andere een tegenonderzoek gedaan waaruit bleek dat 
de appartementen in nog goede staat verkeren. Ook de lokale politiek werd benaderd 
middels meerdere malen inspreken in de raadscommissie en bezoeken aan wethouder Bob 
Bergkamp. 

Recente ontwikkelingen 
De laatste weken zijn de ontwikkelingen in een stroomversnelling geraakt. In december 
besloot de raad dat de huidige locatie van Amphia Langendijk in aanmerking komt voor 
woningbouw. Hierdoor verviel voor WonenBreburg de noodzaak de flats aan de Zaart te 
slopen. De levensloopgeschikte woningen die volgens afspraak gerealiseerd dienen te 
worden, kunnen immers ook op het terrein aan de Langendijk komen is de gedachte. 
Bovendien wordt de komende tijd het gemeentelijk beleid met betrekking tot 
ouderenhuisvesting tegen het licht gehouden. Wethouder Bergkamp heeft WonenBreburg in 
opdracht van een meerderheid van de gemeenteraad dan ook uitdrukkelijk 
gevraagd geen overhaaste beslissing te nemen en de Zaart te sparen. 

“Actie voeren helpt!” 
De SP ziet het afblazen van de sloopplannen als een groot succes. “Dit bewijst dat goed 
georganiseerd actie voeren en je stem laten horen helpt!” aldus Bas Maes, lid van de 
Bredase SPfractie. De socialisten hebben de bewoners ondermeer geholpen met onderzoek 
en het organiseren van acties. Daarnaast heeft de SP ook de overige partijen in de raad 
ervan overtuigd zich tegen de sloop te keren. Maes: “Dit succes is een mooi voorbeeld van 
wat bewoners en politiek kunnen bereiken wanneer zij de krachten bundelen.” De strijd is 
echter nog niet gestreden volgens de SP: “Nu de sloop is afgeblazen zullen we de renovatie 
scherp blijven volgen. Want ook daarover ontvangen we veel klachten.”  

Zie ook:  

• Dossier Sloop Zaart 
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De Werknemer 
 
Iedereen die kan werken moet werken. Dat vind ook de SP.  De gemeente moet er alles aan 
doen om werkgelegenheid naar de stad toe te trekken. De afgelopen 20 jaar is veel van het 
traditionele productie werk uit de stad verdwenen. Bij Backer en Rueb, de brouwerij, de Hero 
en de Suikerunie vonden duizenden mensen werk.  De focus op nieuwe werkgelegenheid zal 
zich dus niet alleen maar moeten richten op werk voor hoger opgeleiden en kantoorklerken. 
Ook maakindustrie moet naar Breda komen.  
 

 De SP zegt:  “Trek werkgelegenheid aan die past bij de kwaliteiten van de Bredase 
werknemers”. 

 
De werkelijkheid is dat er nogal blind gestaard wordt op het aantrekken van hoofdkantoren, 
banken en kenniscentra. Altijd leuk als die zich in Breda willen vestigen. Veel Bredanaars 
schieten daar niets mee op.  Die werken liever met hun handen.  
 
De SP ziet kansen in duurzame innovatie. Breda beschikt over een aantal zeer creatieve 
opleidingen. Daar moet toch potentieel zitten voor productontwikkeling en maakwerk. 
 

 De SP zegt: “ Ook in Breda kunnen we duurzame producten ontwerpen en in elkaar 
zetten”. 

 
Ondanks alle werkgelegenheid zal er altijd een groep buiten de boot vallen. Soms tijdelijk, 
soms langdurig. Dat betekent nog niet dat zij lui op de bank van de uitkering liggen te 
genieten. De werkelijkheid is dat maar een heel klein deel van de mensen in die negatieve zin 
profiteren van de uitkering. De overgrote meerderheid van de mensen zit er niet voor de lol.  
Afgekeurd, ziek of lastig bemiddelbaar. Voor die mensen is een re-integratietraject nodig.  
Maar dan niet zo een waar dure jongens tussen de werknemer en werkgever zit. Nee, korte 
lijnen op maat. 
 

 De SP zegt:” Vraag wat mensen zelf voor kansen zien”. 
 
Heel logisch toch: Eerst de werknemers 
 
Nu horen we te vaak dat de re-integratieconsulent de ontwikkeling eerder in de weg zit dan 
dat hij helpt. Wat heeft het voor zin om in groepen met 30 man pennen uit elkaar te halen. 
Daar wordt geen mens beter van. 
 

 De SP zegt: “ Echte bemiddeling en scholing is maatwerk”. 
 
Er is ook altijd een groep mensen die recht hebben op een beschermde werkplek. Een plek 
waar ze met hun lichamelijke en of geestelijke beperking toch een zinvolle bijdrage kunnen 
leveren aan de maatschappij. De Bredase sociale werkplaats aan de Riethil biedt plek aan 
mensen  waar ze onder begeleiding kunnen werken naar vermogen. 
 

 De SP zegt: “ Handen af van de Bredase Sociale Werkplaats”. 
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SP Breda in actie bij de BSW 
 
08-11-2010 • De SP in Breda voerde vanochtend actie bij de poort van de BSW. Zij zijn het 
niet eens met de plannen van het nieuwe kabinet Rutte om mensen met een 
arbeidsbeperking (Wajong, WSW, WWB-uitkering) inkomen te laten inleveren. De plannen 
om 30.000 banen in de sociale werkvoorziening te schrappen moeten direct van tafel. SP 
raadslid Joyce van der Sanden: ‘Mensen met een arbeidsbeperking horen bij de BSW aan 
het werk en niet thuis achter de geraniums. Zij moeten niet de rekening van de crisis gaan 
betalen’. 
 
De actie werd goed ontvangen door de werknemers en de leiding van de BSW. Er zal vanuit 
de BSW zeker een bus afreizen naar Den Bosch op 27 november. Daar is die dag een 
landelijke demonstratie onder het motto Armoede werk niet. Van der Sanden:’ Goed om te 
zien dat de mensen strijdbaar zijn. Ze pikken het niet dat er zo met ze omgesprongen wordt’. 
 
De SP Breda regelt bussen. Iedereen die mee wil naar de actie op zaterdag 27ste november 
kan zich opgeven via joyce@spbreda.nl of een telefoontje naar 076-5294332. 
 
Zie ook www.armoedewerktniet.nl 
 
 
Zie ook:  

 www.armoedewerktniet.nl 
 Dossier Armoede werkt niet! 
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De Jongere 
 
De jeugd heeft de toekomst. Ook in Breda uiteraard. Opgroeien en leren in Breda moet een 
plezier zijn. Dat wordt ze wel steeds moeilijker gemaakt. Een beetje rondhangen wordt al snel 
als overlast getypeerd. Zich dan maar ergens binnen vermaken lukt inmiddels ook niet meer 
nu de meeste buurthuizen en jeugdhonken zijn gesloten. De focus in de politiek ligt op dit 
moment wel heel erg op het onderwijs en klaarstomen voor werk, werk en werk. 
 

 De SP zegt: “Laat kinderen ook genieten van hun onbezorgde jeugdjaren”. 
 
Heel logisch toch: Op de eerst plaats gewoon kind zijn. 
 
Goed onderwijs is natuurlijk belangrijk. Het landelijk beleid maakt er momenteel een flinke 
puinhoop van. Te grote klassen, te weinig leerkrachten en het afschaffen van het Persoons 
Gebonden Budget ( PGB). Het wordt er niet beter van. Als gemeentepolitiek kun je daar 
weinig aan veranderen. Lokaal ga je hooguit over de huisvesting. Daar kun je maar heel 
basaal wat mee sturen.  De gemeente is wel aan zet als het om het buitenschoolse gaat. 
 

 De SP zegt : “Leren houdt niet op bij het hek van het schoolplein”. 
 
Iedereen leert de hele dag en overal. Laten we de ruimte delen met onze kinderen. Het is dan 
ook goed om voor de jongeren een uitdagende leefomgeving te creëren. Dat moet overal 
kunnen wat ons betreft. Het helpt natuurlijk wel als er plekken zijn die helemaal speciaal voor 
hen zijn ingericht. Zorg voor voldoende speelplaatsen en hangplekken. Liefst met een beetje 
groen om in te ravotten. 
 

 SP zegt: “ Minstens 3% van Breda moet zijn ingericht om in te spelen en te hangen”. 
 
Het spelen en leren beperkt zich niet alleen tot de buitenruimte. In elke wijk zou voor 
kinderen en jongeren een ruimte moeten zijn om elkaar te ontmoeten. Een plek waar ze 
gewoon kunnen hangen maar ook een plek waar ze al dan niet onder begeleiding kunnen 
oefenen in spel, muziek, cultuur. De werkelijkheid is dat die jongerencentra op veel plekken 
worden gesloten. Dat moet dus anders.  
 

 De SP zegt: “ In elke wijk een jongerencentrum met goede begeleiding door jeugd en 
jongerenwerkers”. 
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Jongeren Haagse Beemden zwaar teleurgesteld 
 
15-07-2011 • Het was woensdagavond duidelijk voelbaar, de teleurstelling richting de 
gemeente. De jongeren vrezen de sluiting van Galaxy en/of andere locaties waar ze nu nog 
kunnen chillen, hun ding doen. Ze vrezen dat ze straks toch weer op straat staan alle 
gevolgen van dien. "Die jongens zien het zelf haarscherp. De gemeente creëert zo haar 
eigen problemen", zegt Maurice Spapens. "Zo houdt het college die stadsmarinier wel aan 
het werk, ik zie liever een paar goede jongerenwerkers in de Haagse Beemden die jongeren 
helpen aan een eigen locatie".  
 
Met dank aan de Thomas en Tonny, heeft de SP een fijne discussie gehad. Onderwerp van 
de avond was wat willen de jongeren in de Haagse Beemden. Daar zijn ze duidelijk in, nu die 
ene locatie niet doorgaat. De Haagse Beemden is groot dus de drie bestaande locaties 
moeten behouden blijven. Het liefst doen ze zelf alle 7 dagen het beheer met support van 
Thomas of een andere medewerker vanuit het jongerenwerk. 
 
Dat is waar het huidige en alle voorgaande colleges de plank misslaan. Al 14 jaren dingen 
beloven en die niet waarmaken. Alles afbreken wat er net is ontstaan is een enorme 
desinvestering. Dat gaat gebeuren als er buurthuizen gesloten gaan worden. Tot het zover is 
gaan de jongeren deze zomer lekker hun ding doen. 
Spapens:" Goed om te zien dat ze strijdbaar blijven. Spapens: "Over ludieke acties gaan ze 
alvast nadenken. De SP helpt graag mee als dat moet".  
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De Kleine ondernemer 
 
Breda wil graag een aantrekkelijke stad zijn voor ondernemers. Het heeft er alle schijn van 
dat, dat vooral geldt voor grote ondernemers. De grootste Jumbo en Hornbach van Nederland. 
Grote shoppingmalls met eenheidsworst aan de randen van de stad. Dat is niet in het voordeel 
van de Bredase ondernemers. De Bredase stad kenmerkte zich, zeker tot voor kort, door zijn 
leuke kleine winkels. Familiebedrijfjes die de stad haar eigenheid gaven. De concurrentie met 
die megamalls is moordend.  
 

 De SP zegt: “Wees kritisch over uitbreiding van megamalls”. 
 
Heel logisch toch: Eerst de kleine ondernemers 
 
De kleine ondernemers zouden geholpen moeten worden in hun concurrentie met die 
eenheidsworst van grote concerns. Dat kan door voordeel bij gemeentelijke belastingen. Dat 
kan ook door goede faciliteiten in de buurt. Betere ontsluiting van de winkelstrips in de 
wijken bijvoorbeeld met openbaar vervoer en parkeerplaatsen. Het opknappen van het 
Edisonplein bewijst dat het kan. 
 

 De SP zegt: “Help de kleine detailhandel met financieel voordeel en infrastructuur”. 
 
Naast de detailhandel kent Breda ook veel kleine ondernemers. Starters maar ook een- of 
tweepitters. Voor hen is vaak een goede werkplek lastig te vinden of veel te duur. Werken aan 
huis moet veel eenvoudiger worden. Het bouwbesluit maakt uitbouw al een stuk eenvoudiger. 
Het ombouwen van garages en schuren als uitvalsbasis is vaak juridisch gezien nog een 
lastige hobbel om te nemen. 
 

 De SP zegt: “ Maak het kleine ondernemers makkelijker een betaalbare werkplek te 
vinden”. 

 
De kleine ondernemer heeft ook last van de koopzondagen. Zij kunnen niet zo makkelijk 
personeel inzetten. Niet meedoen met die zondagen kost ze te veel omzet. De grote 
multinationals als V&D en De Bijenkorf drukken die zondagen, op jacht naar 
winstmaximalisatie, er graag door heen. Daarmee dreigen de kleine ondernemers die onze 
stad karakter geven te verdwijnen.  
 

 De SP zegt: “ 16 Koopzondagen per jaar is meer dan zat”. 
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Onderzoek: De winkelier aan het woord 

21-10-2010 • De SP heeft onderzoek gedaan onder de winkeliers in de binnenstad van 
Breda over de koopzondagen. Het RetailPlatform Breda (RPB) beslist samen met de 
wethouder over het aantal vast te stellen koopzondagen in 2011. Omdat de winkeliers niet 
expliciet gevraagd is naar hun mening, maar het wel grote effecten heeft op hun 
bedrijfsvoering en sociale leven, heeft de SP zelf een onderzoek verricht onder de winkeliers.  

De uitslag daarvan is verrassend. Slechts 7% staat achter het voorstel van het RPB. 
Ongeveer 10% van de winkeliers wil nog meer koopzondagen. En maar liefst 80% van de 
winkeliers wil de huidige situatie handhaven, of zelfs nog minder koopzondagen. De SP 
roept daarom de wethouder en het RPB op om in gesprek te gaan met de winkeliers en te 
komen met een voorstel over koopzondagen die aansluit bij de wensen van deze winkeliers. 

Download hier het rapport "de winkelier aan het woord" (pdf)  

Zie ook:  

• Dossier Koopzondagen 
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De Hulpbehoevende 
 
De SP gunt iedereen een gezond en gelukkig leven. Het zou prachtig zijn als het voor  
iedereen mogelijk was zonder ziekte en tegenslag 100 te worden. Het leven zit echter anders 
in elkaar. Het zit wel eens tegen. De afgelopen eeuw is daarvoor een prachtig sociaal vangnet 
op gebouwd. Niemand hoeft meer van honger of ellende om te komen.  Niemand hoeft meer 
aan de bedelstaf.   
 

 De SP zegt: “ Wees trots op ons sociale vangnet”. 
 
Heel logisch toch: Eerst de hulpbehoevenden 
 
De realiteit is echter dat dit sociale vangnet keihard en razendsnel wordt afgebroken.  
Vanwege een kortzichtige visie op de kosten. De angst voor eindeloos stijgende vraag naar 
zorg wordt het systeem afgebroken in plaats van verbeterd. Als het vangnet wegvalt, 
verdwijnt voor veel mensen de kans op gezondheid en welzijn. Terwijl iedereen weet dat 
voorkomen beter is dan genezen.  
 

 SP zegt: “ Hoe eerder je er bij bent om te helpen hoe beter en hoe goedkoper”. 
 
Niet iedereen kan meer genezen. Ook dat is een feit. Een mens met een lichamelijke of 
geestelijke beperking is ons net zoveel waard als diegene die dat niet heeft. Zij zullen moeten 
worden geholpen om net zoveel uit hun leven te halen als ieder ander. Daar spelen familie en 
naasten een rol. Maar ook die hebben recht op een eigen leven. De gemeenschap kan en moet 
hier oog voor hebben. 
 

 SP zegt: “ Overvraag de mantelzorger niet, ook die heeft recht op een eigen leven”. 
 
Het idee dat massa’s mensen er bewust voor kiezen om eindeloos van het vangnet te 
profiteren is volstrekt onjuist. En wie dat wel doet moet daar hard op worden aangepakt. Die 
profiteurs maken het systeem kapot. De SP is van mening dat dit maar een handjevol zullen 
zijn.  De overgrote meerderheid die een beroep doet op de sociale voorzieningen heeft die ook 
echt nodig. Die moet je helpen.  
 

 SP zegt: “ De gemeenschap om hulp vragen is een recht, die hulp verlenen een 
humane plicht”. 

 
De SP snapt dan ook helemaal niets van het hardvochtige beleid dat momenteel gevoerd 
wordt. De bezuinigingen op zorg en welzijn moeten niet worden afgewenteld op de 
hulpvragers en hun verzorgers. De bezuinigingen kunnen gehaald worden uit terugdringen 
van de bureaucratie. De bezuinigen kunnen ook gehaald worden door eens met de cliënten en 
de verzorgers te praten. Zij hebben heel veel goede ideeën voor besparingen. 
 

 De SP zegt: “ Bezuinig op bureaucratie niet op mensen”. 
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Wij zijn de thuiszorg start in Breda 
 
15-07-2011 • Ook in Breda zijn donderdagmiddag de eerste stappen gezet voor een 
actiegroep van thuiszorgers. Eerder al zijn actiegroepen opgericht in Utrecht en Haarlem. 
Directe aanleiding voor een actiegroep in Breda is de aanbesteding van de thuiszorg door 
wethouder Meeuwis. Dat betekent dat er per 1 januari 2012 geen werk meer is voor 1060 
werknemers in de zorg." De SP zal hen van harte bijstaan in hun strijd", zegt SP Raadslid 
Maurice Spapens. ”Ik vind de aanleiding zeer zorgelijk maar geniet wel van de 
actiebereidheid van deze mensen. Het is goed om te merken dat ze er niet alleen staan voor 
de eigen baan maar zich vooral ook zorgen maken over de kwaliteit van de zorg en over de 
mensen”. 
  
In een overvolle zaal, was de passie en de woede duidelijk voelbaar. “Hoe moet dat nu met 
mijn cliënt waar ik al jaren voor zorg?”. “Waar vind ik een nieuwe baan”, “Kom ik weer bij mijn 
vaste cliënten terecht? “Wat zijn dan de arbeidsvoorwaarden?”.  
 
In Breda wordt met 17 aanbieders de thuiszorg tot veler tevredenheid uitgevoerd. In 2012 
zijn er nog slechts 5 aanbieders in Breda. Enkel Surplus blijft over, samen met vier andere 
aanbieders die niets met Breda van doen hebben. Er gold ook maar 1 criterium voor de 
aanbesteding: 'zo laag mogelijk in prijs'. Spapens: “Dat wordt dus weer inleveren op kwaliteit 
bij de mensen thuis, een forse achteruitgang van zorg dus". 
 
  
 
Zie ook:  

• Dossier Wij zijn de thuiszorg 
• De thuiszorgtroubadour 
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De Belanghebbende 
 
“Alles van waarde is weerloos”, dichtte Lucebert. Een waar woord. Het is belangrijk dat we 
elkaar er continu op wijzen dat wat we aan het doen zijn wel ten goede moet komen aan 
behoud van die waarden. Vanuit welke ideologie of religie je die waarden ook bepaald je mag 
altijd je mening uiten en voor die waarde opkomen. In de praktijk wordt inspraak en 
meepraten echter steeds verder ingeperkt door huidige wetgevers in Den Haag. Lokaal zien 
we echter ook dat de houders van de wet, de wethouders, daar hun eigen drempels bovenop 
leggen. Het schort nogal aan de communicatie met de inwoners van Breda. In een 
overenthousiaste dadendrang worden mensen geconfronteerd met ingrijpende beslissingen. 
 

 De SP zegt: “ Bestuur de stad met de mensen, niet voor de mensen”. 
 
De stad is van ons allemaal. Iedereen moet kunnen meepraten en meedenken. Wat vinden we 
met zijn allen het gemeenschappelijke belang dat we dienen? Welke waarden vinden we als 
stad belangrijk? Niet alleen uit welbegrepen eigen belang maar ook omdat het goed is voor de 
stad en haar inwoners als geheel. Dat kunnen mensen best en dat willen ze ook.  
 

 De SP zegt: “ Zoek actief de dialoog voordat je de beslissing neemt”. 
 
Een beslissing kan natuurlijk nooit alle 170.000 inwoners tevreden stellen. Iemand moet 
uiteindelijk de knoop doorhakken. Daarvoor worden de raadsleden gekozen. Het helpt dan 
natuurlijk als je beslissingen neemt die je ook kunt uitleggen. Een meerderheid van de 
inwoners van Breda begrijpt echt wel de keuzes en staat er met alle voors en tegens achter. 
 

 De SP zegt: “ Beslis bij voorkeur alleen als er draagvlak is in de stad”. 
 
Draagvlak wordt alleen gecreëerd door goede argumentatie en openheid van zaken. Er wordt 
de afgelopen twee jaar  wel erg veel informatie gefragmenteerd en onvolledig  aangeboden. 
Die zogenaamde salamitactiek maakt het voor de mensen in de stad haast onmogelijk het 
totale plaatje te overzien. Daarnaast worden veel stukken ook geheim gehouden of hooguit 
aan een selecte groep ter inzage gelegd. Daarmee ontstaat een informatieachterstand die een 
eerlijke open discussie onmogelijk maakt. Dat bevordert het vertrouwen in het bestuur niet. 
 

 De SP zegt: “ Deel zoveel mogelijk alle informatie open en eerlijk met de stad”. 
 
Het argument dat alles digitaal beschikbaar is voor hen die zoeken is een loos argument.  
Alleen al het feit dat het een schier onmogelijke taak is om in die brij aan stukken als leek je 
weg te vinden. Mensen hebben bovendien wel wat anders te doen dan de hele dag naar 
ww.breda.nl te surfen; ze moeten werken, sporten, vrijwilligerswerk doen, hebben hobby’s, 
doen het huishouden en voeden kinderen op. Als het stadsbestuur van die drukke mensen ook 
nog een mening wil hebben zal ze die moeten gaan halen. 
 

 De SP zegt: “ Zoek de mensen op en vraag het de mensen”. 
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vrijdag 15 januari 2010 
 

Voeling houden met de samenleving doe je niet aan de bestuurstafels 
 
Hoort bij: Algemeen, Bestuur & Financien door Joyce van der Sanden om 21:42 uur  
 
Bijbaantjes zijn belangrijk om voeling met de samenleving te houden. Dat zegt de 
burgemeester in antwoord op vragen van de SP. De gemeente ziet dan ook geen 
aanleiding om wat te doen aan alle bijbaantjes van de Burgemeester, Wethouders en 
raadsleden. De integriteit en transparantie is volgens de burgemeester voldoende 
gewaarborgd in wetten en regels. Van der Sanden: “Papier is natuurlijk altijd geduldig. 
Het blijft allemaal mensenwerk. Het lijkt de SP daarom verstandiger om alle bijbaantjes 
eens goed tegen het licht te houden en wat niet relevant is voor het functioneren als 
wethouder niet meer toe te staan”. 
 
Voeling houden met de samenleving moet volgens de SP heel anders. Voor goed 
communiceren is toch geen dure bestuurstitel of een commissariaat nodig, in tegendeel 
zelfs. Ga er eens spontaan op uit. Kom uit het pluche en ga eens zonder agenda en 
vergaderstukken op bezoek bij organisaties, bij bedrijven, bij mensen thuis en in de 
wijken. “Dan hoor je wat er echt gebeurt, zonder daar verder belangen bij te hebben, 
anders dan het belang van de stad en haar burgers”. 
 
De Burgemeester zegt in zijn antwoorden ook dat er afgelopen raadsperiode geen 
sprake is geweest van vriendjespolitiek. Die suggestie van belangenverstrengeling was 
begin december 2009 gewekt door opgestapt wethouder Adank (CDA). Hij stapte uit het 
college omdat zijn project ronde Bavelse Berg werd afgewezen, volgens Adank ten 
faveure van de van vrienden van zijn CDA collega’s. De SP rekent er op dat de 
burgemeester gelijk heeft. “We gaan daar de komende jaren nog beter opletten of de 
vrienden van Burgemeester en Wethouders niet toevallig net iets te vaak de grote 
opdrachten en aanbestedingen krijgen toebedeeld”, zegt van der Sanden. 
 
achterkamertjes • Adank • integriteit • vriendjespolitiek   Reacties (1) 
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De Recreant 
 
Breda staat bekend als een gezellige Bourgondische stad waar het goed toeven is. Mensen 
komen graag naar Breda voor onze terrassen en winkels. Daar mogen we best trots op zijn.  
 

 De SP zegt: “Iedereen is van harte welkom in ons mooi Breda”.  
 
Breda is er echter niet alleen voor de dagjesmensen. Er wonen ook 170.000 mensen in Breda 
die elke dag van de stad genieten. Dat beperkt zich natuurlijk niet alleen tot de terrasjes en de 
winkeltjes. Een aantrekkelijke, groene buurt en wijk is voor ook belangrijk. Een groene 
omgeving is goed voor het welzijn van mensen. Een mooie maat daarvoor is 70 m2 per 
voordeur op loopafstand. Een park om te picknicken, even te lunchen, een luchtje scheppen, 
te spelen en te hangen.   
 
 

  De SP zegt: “ Iedereen heeft recht op groene ruimte in de buurt”. 
 
Ook sport is belangrijk. De SP denkt dan niet aan olympische ambities of elk jaar de 
champions league voor NAC. Dat zou leuk zijn maar elke week zelf lekker bezig zijn is 
belangrijker. De gemeente zal moeten investeren in sport voor iedereen, de breedte sport. En 
voor iedereen die de contributie van de sportclub niet kan opbrengen moet de gemeente 
bijspringen. Sport verbroederd, maakt mensen teamspelers en houdt ons fit en gezond. 
 

 De SP zegt: “Sport moet er zijn voor iedereen en niet alleen de toppers”. 
 
Cultuur en ontspanning is onmisbaar voor een stad. Van een filmpie pikken tot hogere 
kunsten van het ballet. Leukste is natuurlijk als we het zelf maken in Breda. Met het st. Joost 
hebben we een prachtige aanleiding daartoe. Ook hier geldt voor de SP dat we als 
gemeenschap moeten investeren in de breedte. Niet de elite betalen. Die komt vanzelf 
bovendrijven als we investeren in een brede basis, in buurthuizen en kleine podia. 
 

 De SP zegt: “ Benut de kansen voor een brede culturele basis in Breda”.  
 
Ontspanning wordt ook gebracht door evenementen. Breda staat inmiddels aardig op de kaart 
door Breda Barst, Parkies en muziekfestivals, Ballonfiesta, Breda Photo, De Singelloop en 
Smaakvol Breda. Allemaal laagdrempelige evenementen waar iedereen bij aan kan haken. Zo 
ziet de SP dat graag. Commercialisering ligt altijd op de loer.  Wat de SP betreft blijven 
evenementen in Breda voor iedereen bereikbaar. De winst, als die al gemaakt moet worden, 
komt wel uit de omzet en sponsoring. 
 

 De SP zegt: “ Zoveel mogelijk evenementen gratis toegankelijk voor iedereen”.  
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Buurthuizen gaan toch niet dicht? 

26-08-2011 • Wethouder Boelema gaat, ondanks alle verzet, toch buurthuizen sluiten. De 
klap is hard aangekomen bij de gebruikers van de buurthuizen. Er rest nog slechts één 
strohalm. De gemeenteraad moet nog met het voorstel akkoord gaan. “Erg pijnlijk dat de 
wethouder toch kiest voor het sluiten van buurthuizen”, zegt fractievoorzitter Patrick van 
Lunteren. “ We horen veel woede, onbegrip en verdriet. 1 september is er 's avonds een 
laatste kans voor iedereen om zich bij die raadsvergadering op het Stadserf / Grote Markt te 
laten horen. De bal ligt die avond bij VVD, CDA, GroenLinks en D66 of de buurthuizen echt 
dicht gaan”.  

De buurthuizen die volgens de wethouders moeten sluiten zijn: Doornbos, Driesprong, ’t 
Kraaiennest, Geeren-Noord, Geeren-Zuid, Spoorhuis, Inloophuis, Kapelhof, Overakker, De 
Biesdonk, De Haay, De Incom, Dobbelsteen, Merhaba. De buurthuizen die geen geld meer 
krijgen: De Loper, Scheldestraat, Toma, De Zilverberk.  

Bij de takendiscussie begin dit jaar is een voorstel van D66 aangenomen. Die draagt het 
college op 1,5 miljoen te bezuinigen op de accommodaties van de gemeente. Er werd niet 
gesproken over buurthuizen. De gemeente bezit een flinke waslijst aan panden. Wethouders 
Boelema en Bergkamp kiezen voor het sluiten van de buurthuizen. “Het zegt veel over de 
ramkoers van dit college”, zegt Van Lunteren. “ Ze hebben geen boodschap aan de mensen 
in de stad. Met belastinggeld en inzet van vrijwilligers zijn de buurthuizen opgebouwd. Die 
tijd geld en moeite is al die jaren goed besteed aan bingo’s, sport en spelletjesmiddagen, 
rikken, biljarten en gezellige avondjes. Boelema zet daar ijskoud een streep doorheen”.  

Wij horen graag uw reactie  

Zie ook:  

 Red ons buurthuis  
 Dossier Red ons buurthuis! 
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Tot slot 
 
De SP vraagt alle partijen en alle mensen in Breda wat zij belangrijker vinden. Langs welke 
meetlat leggen we de vraagstukken in Breda? De menselijke waardigheid en solidariteit of 
geld? 
 
De SP zal zich in Breda in ieder geval blijven inzetten voor sociale en menswaardige keuzes. 
Keuzes die inwoners van Breda ten goede komen en niet alleen de boekhouders. Doet u mee? 
 
Dan maken we komende twee jaar een visie voor Breda waarin eerst de mensen tellen en dan 
pas de rest. 
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Bronnen 
 
De inhoud 
 
Buurten in de Buurt 
SP op Straat 
Enquêtes in Breda 
 
Acties in en om Breda 
SP Thema-avonden 
SP Ledenavonden 
 
Individuele gesprekken met Bredanaars 
 
Gesprekken met maatschappelijke instanties 
Gesprekken met grote en kleine ondernemers 
 
Telefoontjes/ brieven een mails aan SP Breda 
 
Rapport “De leraar aan het woord” 
Rapport “De politie aan het woord” 
Rapport “De huisarts aan het woord” 
Rapport “De jeugdwerker aan het woord” 
Rapport “Hart voor de zaak” 
 
De artikelen 
www.breda.sp.nl/nieuws 
www.breda.sp.nl/weblog 
 
 
Coalitieakkoord 2010, @Breda 
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Colofon 
 
SP Breda 
Stadserf 1 
4811 XS BREDA 
 
T 076-5294332. 
@ Breda@sp.nl 
WWW: www.breda.sp.nl 
 
 


